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PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 08 aprilie 2025, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 16 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklos András - sat 
Coșeni, lipsind: Ambrus Fruzsina, Debreczeni László, Kiss-Bartha Annamária, Magyarosi 
Imola-Piroska și Zsigmond József. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în conformitate 
cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, cu modificările 
și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 
alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 457/2025. Ședința se desfășoară online pe platforma ZOOM. 
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Toth-Birtan Csaba și d-na Sztakics Éva-Judit 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, d-na Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Bună ziua. 
Salut cu drag pe dl. primar, d-na viceprimar, dl. viceprimar, și pe consilierii locali prezenți. 
Începem ședința consiliului local de azi. Înainte de a începe ședința voi face prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.m.): „Are cineva propuneri la Diverse?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Da, aș dori să propun un punct 
D1, care se referă la aprobarea unui Studiu de oportunitate pentru amenajarea unui centru de 
experiență, casă de joacă științifică.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Să votăm cu ridicarea mâinii.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (József Álmos). 
 „Acum să votăm Ordinea de zi în întregime, la fel, cu ridicarea mâinii.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru1 consilier lipsind de la vot (József Álmos). 
 „Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: 
potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi 
adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă 
sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt asemenea situații?” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Eu nu voi participa la 
deliberarea și la votarea punctului 1 și 2. Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim și 
noi. Altcineva? Dacă nu sunt, începem cu discutarea punctului 1.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind instituirea unor măsuri în 
vederea organizării „Zilelor Sfântu Gheorghe 2025”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Eu voi prezenta. La punctul nr. 
1 sunt enumerate mai multe măsuri în vederea organizării Zilelor Sfântu Gheorghe. Prima este 
faptul că se va desfășura în perioada 24 aprilie și 11 mai, din care în perioada 9 și 11 mai se va 
organiza târgul. Proiectul de hotărâre conține planul de amenajare al târgului, cu diferitele 



 

 

locații pe care le pot solicita, respectiv contravaloarea acestora, precum și două contracte de 
asocieri. Unul se referă la contractul încheiat cu Asociaţia ”SVESZ”, care se referă la activitatea 
de alimentație publică, respectiv instalarea standurilor de alimentaţie publică, taxa, etc. Iar 
celălalt este un contract de asociere încheiat între mai multe părți: Consiliul Local, Casa de 
Cultură „Kónya Ádám”, Fundația „Jókainé-Laborfalvi Róza”, Muzeul Național Secuiesc și 
Asociația Vadon. Municipalitatea asigură spațiile publice, accesul la sursa de energie electrică, 
respectiv supravegherea. Casa de Cultură „Kónya Ádám” va asigura organizarea în mare parte a 
săptămânii culturale. Conform estimărilor actuale bugetul este în sumă de 2.586.327 lei. Nu voi 
enumera obligațiile părților. Fundația „Jókainé-Laborfalvi Róza” va strânge sponsorizări, din 
care va finanța organizarea propriilor evenimente, cu care desigur va contribui la Zilele Sfântu 
Gheorghe. De exemplu Muzeul Național Secuiesc va asigura locațiile programelor organizate 
pentru copii, așa cum a fost și până acum. Asociația Vadon va organiza expoziția 
”TransNatura”, „Orășelul copiilor”, va participa cu trenulețul și va asigura gestionarea paharelor 
reutilizabile. Sponsorul principal va fi ales de acum încolo prin licitație. Printre ultimele puncte 
figurează faptul că sumele provenite din organizarea târgului, respectiv a Zilelor Sfântu 
Gheorghe, vor fi utilizate strict pentru organizarea evenimentului.” 

 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos pentru această prezentare amănunțită. Dacă are cineva întrebări, luări de cuvânt îl poate 
face. Dacă nu sunt, vă spun faptul că, comisiile de specialitate 1, 4 și 5 au avizat favorabil. Vă 
rog să votăm despre punctul 1. Vă rog să ridicați mâna.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Sztakics 
Éva-Judit), HOTĂRÂREA NR. 175/2025. 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
Contractului de asociere nr. 62948/14.11.2024 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe prin 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, Federația Română de Hochei pe Gheață și 
Sepsi Rekreatív SA în vederea organizării Campionatului Mondial de Hochei pe Gheață, Divizia 
I – Grupa A, în municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prin aceast proiect de hotărâre 
dorim să modificăm anexa bugetului de la hotărârea aprobată anterior, respectiv se majorează 
contribuția la eveniment a Sepsi Rekreatív SA la suma de 596.400 lei, devenind astfel în 
cuantum de 1.197.306 lei, în total.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos pentru prezentare. Dacă are cineva întrebări, luări de cuvânt în legătură cu acesta, îl 
poate face. Dacă nu sunt, vă spun faptul că, comisiile de specialitate 1, 5 și 7 au avizat favorabil 
punctul 2. Vă rog să votăm. Vă rog să ridicați mâna.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Sztakics 
Éva-Judit), HOTĂRÂREA NR. 176/2025. 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării şi 
completării HCL nr. 28/2014 privind interzicerea circulaţiei vehiculelor cu tracţiune animală pe 
teritoriul administrativ al municipiului Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările 
ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În această hotărâre a fost vorba 
și este vorba despre restricția circulaţiei căruțelor. Este sancționată circulația acestor căruțe în 
zone neautorizate și a fost stabilită la suma de 200 lei/zi, valoare cu care se putea ridica căruțele, 
care au fost confiscate pentru nerespectarea regulamentului. La acest lucru am dori să facem 
constrângeri, deoarece sancțiunea aplicată până acum nu a fost destul de eficientă, astfel, dacă 
aprobăm acest proiect de hotărâre am dori să înlocuim această sumă, prin introducerea a două 
taxe în acest sens, o pedeapsă de 1500 lei, care se va plăti o singură dată, respectiv una de 300 
de lei/zi până la ridicarea căruței. Nu am dori să dăm înapoi ușor aceste căruțe, deoarece în 
condițiile actuale nu putem să inetzicem, sau să verificăm circulația acestor căruțe în oraș prin 
reglementări. Sperăm, ca aceste sancțiuni vor fi eficiente.” 



 

 

 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos pentru prezentare. Are cineva întrebări, luări de cuvânt?” 
 Domnul consilier CZIMBALMOS-KOZMA CSABA (lb.m.): „Eu aș avea. Mă auziți? 
Care a fost problema celor de la Asociația Națională a Cadrelor Militare în Rezervă și în 
Retragere?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Eu așa știu de la ședințele 
comisiilor de specialitate, că pe de o parte au făcut propuneri în legătură cu titlul proiectului de 
hotărâre, pe care l-am și aprobat, iar celelalte propuneri se refereau la intreținerea și circulația 
animalelor, respectiv interzicerea acestora, care nu fac obiectul acestui proiect de hotărâre, de 
aceea aceste propuneri au fost respinse, nu se încadrează aici.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Altcineva are 
observații? Comisiile de specialitate 1 și 5 au avizat favorabil. Vă rog să votăm despre proiectul 
de hotărâre nr. 3. Vă rog să ridicați mâna.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 177/2025. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de 
oportunitate ”Casa Științei, Sfântu Gheorghe, România”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Se pregătește un plan pentru 
construirea unui centru de experiență și casă de joacă științifică, a cărei primă fază este acest 
studiu de oportunitate, și anume descrierea conținutului acestui centru. Echipa care a pregătit a 
făcut un studiu destul de complex, care este structurat pe baza realităților locale, deci focul și 
apa, adică activitatea vulcanică și apa minerală ar da cadrul centrului de experiență. Sunt 
enumerate și sunt prezentate diferitele spații de expoziție, instalații, care sunt adecvate pentru a 
cunoaște știința naturii. Totul ar porni cu o cameră introductivă, dar mai există în centru și 
spațiu expozițional dedicat vulcanologiei, apei minerale, corpului uman, de la vibrații până la 
muzică, fenomenelor fizice, aerodinamicii, respectiv este prevăzut și un dom foarte interesant, 
care este și un planetariu, diferite laboratoare, bufete, tot ce este necesar pentru deservirea 
elevilor și turiștilor. Sperăm, ca acest centru va extinde semnificativ oferta municipiului, în ceea 
ce privește turismul și științele naturii. Paralel cu acesta are loc și proiectarea reabilitării 
clădirilor destinate pentru acestea în fosta Fabrică de Țigarete. Centrul de experiență ar folosi 
clădirile mai joase din clădirea principală, delimitată de aripa de pe strada Țigaretei și muzeul 
comunistului, respectiv acea parte a clădirii, care în momentul de față este închiriat de către 
Biserica Credinței. Avem și un buget estimativ, care este parte a acestui studiu, și care se 
estimează la suma de 9,5 milioane de lei.” 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Mulțumim 
frumos pentru prezentarea detaliată și interesantă. Are cineva observații, întrebări în legătură cu 
acesta? Comisiile de specialitate 1, 2, 4 și 5 au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Vă rog 
să votăm.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Keresztes László), 
HOTĂRÂREA NR. 178/2025. 
 Domnul președinte de ședință CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Am terminat 
ședința extraordinară. Vă dorim sănătate și utilizare excelent de timp în această după amiază. 
Mulțumim pentru prezență. La revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la dosarul 
ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost adoptat în 
cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 24 aprilie 2025. 
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